
Közmeghallgatás

Szám:301/ 20- 39 /2014.
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J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: A Képviselő-testület 2014. november 13-án megtartott közmeghallgatásról

Jelen voltak: Mlinkó István polgármester
Király László
Deák Attila
Kurucz Attila
Bende István k é p v i s e l ő k

dr.Holéczy- Kőrösi Boglárka osztályvezető, a jegyző megbízottja

A lakosság részéről megjelent 39 fő.

Mlinkó  István  polgármester: A  polgármester  köszönti  a  megjelenteket  és  a

közmeghallgatást megnyitja. Többen felvetették továbbá, hogy a közkutakból elszállítják a

vizet,  ezért  meghívta  Kertész  Lajost,  a  Nagyvázsonyi  szennyvíztelep  ügyvezetőjét,  hogy

tájékoztassa a lakosságot. 

1. Bakonykarszt Zrt. beszámolója

Kertész  Lajos:  Dörgicsén  4  közkút  van,  amik  nincsenek  mérőórával  felszerelve.  A

közkutakról szállított vizet nem a dörgicsei fogyasztók fizetik. A díj megyei szinten megoszlik

kb.  200 000  fogyasztó  között.  Az  egészséges  ivóvízhez  jutást  véleménye  szerint  a  falun

áthaladó turisták részére is biztosítani kell.  Nem megoldás a víznyomás csökkentése, mert

akkor fennáll az elfagyás veszélye. Ha valakinek meg kell szüntetni a vízellátását nemfizetés



miatt, akkor 150 m-en belül vízvételi lehetőséget kell biztosítani, aminek költsége 2-300 000

Ft.

Amennyiben az Önkormányzat úgy dönt, hogy megszünteti, vagy áthelyezteti a közkutakat,

ők minden megoldásra készek. 2011 után már nem az Önkormányzatok, hanem a miniszter

állapítja meg a vízdíjat, ami jelenleg 360 Ft körül van.

2.       A Polgármester bemutatkozása

Mlinkó István polgármester: Megtartja bemutatkozását.

 Tájékoztatja a lakosságot, hogy Dr. Szabó Tamás háziorvos helyett Dr. Gógl

Álmos  Zalán  fog  rendelni  a  továbbiakban,  aki  nem tervezi  eladni  praxisát,

külföldi munkáit befejezi.

 A Körzeti megbízott javasolta a térfigyelő kamera rendszer kibővítését a faluba

vezető utakra

 Pécselyen alapítványi iskola is működik

 A KLIK nem fogja javasolni az állami iskola 1-4. osztályának jövő évtől a

további működést

 A Közös Hivatal Balatonakalival nem jött létre, így maradt Balatonfüreddel a

korábbi megállapodás

 Az útfelújításokat az árvíz után újra kell tervezni

 A vis maior pályázat beadásra került

 A Bere patak medrét ki kell tisztítani

 Az  Önkormányzat  november  8-án  Márton  napot  tartott  a  kemencénél,

november 22-én Idősek Napi rendezvény lesz, december 6-án pedig Mikulás

ünnepség.

 A honlapot fejleszteni szeretnénk, modernizálni úgy, hogy mi is feltehessünk rá

információkat

 A mencshelyi kilátót fel fogják újítani, Dörgicsén átmenő túrautat, kerékpárutat

terveznek hozzá.



3.       Falugondnoki beszámoló

Kurucz Attila: Megtartja beszámolóját, a beszámoló jelen jegyzőkönyv mellékletét képezi.

Balogh Ernőné: Méltatja a falugondnok munkáját.

4.       Költségvetési beszámoló

Mlinkó István polgármester:  Megtartja  a  Költségvetési  beszámolót.  (A beszámoló  jelen

jegyzőkönyv mellékletét képezi).

Lakossági hozzászólások:

Sztopkó Jenő: 

 a Kukolla utcában a most elkészült aszfalt már púposodik és a zöld gyomok átnőnek

rajta

 a  Fő  utca  felőli  csapadékvíz  elvezetés  katasztrofális  a  Csicsói  utca  és  a  Fő  utca

összekötésénél,  az  összes  víz  a  Csicsói  u.  1.  számú  ingatlanba  zúdul.  A vízakna

eldugult,  a víz nem tud átfolyni. A Balázs hegy felé vezető vízelvezető árkok nem

tudják betölteni funkciójukat, mert szeméttel vannak tele.

 A Kertalja utcánál egy darabon az árkot kimélyítették, de nem tud továbbfolyni a víz.

 A Fő utca menti fák betegek, a kanyarban lévő fűzfa belseje korhadt, félő, hogy kidől

és rá fog esni a házra.

 kérdezi, hogy a feleslegessé vált holmikat hol helyezzék el, javasolja hulladéklerakó

létrehozását. Az erdő tele van szeméttel, a telke végén lévő önkormányzati ingatlanon

beton és kő van, nem akarja ott látni.

 Kéri építsenek járdát, ahol lehet, szereljenek fel radart a gyorshajtók ellen.

 A most felújított utat átvette valaki? Rossz munkát végeztek a kivitelezők.

 A falunak  jogos  igénye,  hogy jobb üzlet  működjön,  sokan  be  sem mennek.  Nem

működik a légkondi, rossz az ellátás, a bolt területén megállt az idő.

Balogh Ernőné: Az üzletért az üzemeltető Észak Balatoni Zrt. felelős.

Kurucz  Attila  alpolgármester:  Az  utat  a  Közútkezelő  Kht.  újította  fel  pályázati  pénzen,

szakemberek vették át, valószínűleg vonatkozik rá garancia és a hibákat ki kell javítani, az



Önkormányzat  többször  élt  kifogással.  A boltot  az ÁFÉSZ utódja,  az Észak Balatoni  Zrt.

üzemelteti, az Önkormányzat már többször jelezte a lakosság igényeit.

Németh  József:  A vízelvezetéssel  kapcsolatban  elmondja,  hogy  az  árkokat  több  helyen

feltöltötték és az Ó temetőnél az árokban újra gyűlik a szemét.

Bogdán Lászlóné: Ő is a Bere vonalában lakik, fel kellene szólítani az érintetteket, hogy ne

pakoljanak  az  árokba,  az  ecetfákat  ki  kellene  vágatni.  Jelzi,  hogy  a  nyaralóingatlanok

gazosak.

Ludvai Károlyné: A szomszédjának a Fő utca 31. szám alatti ingatlan sok éve elhanyagolt,

elszaporodtak a csúszómászók, nyestek, kéri felszólítani a tulajdonost, hogy cselekedjen.

Király Lászlóné: Érdeklődik, hogy elbírálták-e már a vis maior pályázatot, mi történik, ha

nem kapjuk meg? Összefogással egy hétvégén meg kellene szervezni a szemét összeszedését,

amit odavitt az ár, mert már sok idő eltelt azóta és ez egy szégyenfolt Dörgicsén. Szeretne egy

falunapot a takarításra, ami akár összehozhatná a lakosokat is.

Szálasi  Rudolf:  A nyaralósoknak  gond a  szemét  elszállítása,  a  Probioval  lehet  szerződést

kötni, akár csak a nyári időszakra is.

Balla  Balázs:  Gratulál  az  új  testületnek,  bizalmat  szavaz  meg  számukra.  Reméli,  más

szemlélet fog működni, mint a korábbiakban.

 A külterületi utakkal nem foglalkozik senki, lehet-e megoldást találni a karbantartásra?

 Lehet-e  önkormányzati  hatáskörben  olyan  rendeletet  hozni,  hogy  belterületen  és

külterületen  is  fel  lehessen  szólítani  az  elhanyagolt  ingatlanok  tulajdonosait  a

karbantartásra?

 Lehet-e  valamit  tenni,  hogy a  honlapon jól  olvashatóak legyenek a rendezési  terv

lapjai?  Mit  jelent  a  05/42.  helyrajzi  számú önkormányzat  által  eladott  területnél  a

különleges beépítésre nem szánt terület?

Deák  Attila  képviselő:  Építeni  lehet,  csak  szigorúak  az  előírások,  van  lehetőség,  hogy

építmény elhelyezhető legyen, de nem írja felül a Balaton törvényt.

Bogdán  Attila:  A téren  a  sövényeket  vissza  kellene  nyírni,  hogy  biztonságos  legyen  a

közlekedés, a Gernyét rendszeresen gondozni kéne, füvet nyírni, mosdót működtetni. Reméli,

hogy a nyaranta Mencshely felől érkező bűzös szaghatás meg fog szűnni.



Kiss Károly: Orvosi ellátással kapcsolatban határozottan fogalmazzuk meg, hogy hosszútávú

legyen, ne váltogassák ilyen sűrűen egymást az orvosok.

Szálasi Rudolf: Ha az orvos megvesz egy praxist, mennyire lehet őt arra kötelezni, hogy ott

rendeljen?

Gibáné Bocskay Éva: A híd feletti részen lehet-e markolóval tisztíttatni a Bere árkot, mert

kézi erővel nem lehet.

Mlinkó István polgármester: Terv van rá, a kanyarban az út is hozzá tartozik.

Bogdán Attila: A Mikulás házhoz megy majd, vagy a Faluházban lesz az ünnepség?

Tóth Árpád: Nem támogatja, hogy a Mikulás házhoz menjen, mert annak nincs közösségépítő

szerepe.

Kiss Károly: Véleménye, hogy a Faluházban jobb lenne az ünnepség. Felveti, hogy a Pannon

Egyetemen  működő  Idegenforgalmi  Tanszékekkel  történő  együttműködést  meg  lehetne

szervezni, ehhez felajánlja támogató segítségét.

Bogdán Attila: Kötelező-e ravatalozót építeni?

Mlinkó István polgármester: Igen és kerítést és mosdót is kell hozzá építeni majd.

Király Lászlóné: Mi lesz az önkormányzati telkek sorsa?

Mlinkó  István  polgármester:  A Képviselő-testület  átgondolja  az  értékesítés  lehetőségét  és

újabb kedvezményeket dolgoz ki. 

További kérdés, észrevétel, hozzászólás nem lévén a polgármester a közmeghallgatást 18:35

órakor bezárta.

                                                                   k. m. f.

Mlinkó István                           dr. Tárnoki Richárd

polgármester                                          jegyző

A jegyzőkönyv tartalmáért felelős személy:

     dr. Holéczy-Kőrösi Boglárka

            Kirendeltség-irányító osztályvezető
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